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Zápis ze zasedání AS FT TUL 25. 10. 2023 
 

Přítomni:  Ing. Jiří Chaloupek, Ph.D., Ing. Kateřina Blatoňová, Ing. Miroslava Pechočiaková, Ph.D. 
(opustila zasedání po 1. bodu jednání), Ing. Tomáš Kalous, Ph.D.,  
Ing. Petra Komárková, Ph.D., Ing. Gabriela Krupincová, Ph.D., Bc. Ondřej Ludín,  
Ing. Klára Gergelitsová,  

Omluveni: Ing. Senta Müllerová 

Přizváni: doc. Ing. Vladimír Bajzík, Ph.D. (děkan), Ing. Daniela Brzezinová (tajemnice FT),  

Ing. Jindra Porkertová (proděkanka pro studijní záležitosti) 

 

Program: 
1. Podmínky přijímacího řízení pro rok 2024/25 
2. Různé 

 
Průběh zasedání: 

1. Odsouhlasení programu 

Program byl odsouhlasen aklamací všemi přítomnými členy AS FT TUL. 

2. Podmínky přijímacího řízení pro rok 2024/25 

Proděkanka Ing. Jindra Porkertová (dále jen proděkanka) seznámila senátory s principem 
sestavení Podmínek přijímacího řízení na následující akademický rok. Zásadní připomínka ze 
strany studentů AS byla k posunutí termínu podávání přihlášek do doktorských studijních 
programů, kdy členové AS navrhli, s přihlédnutím k organizačním a legislativním záležitostem, 
posunutí termínu v letním semestru z 24. 6. 2024 na 28. 6. 2024.   

V diskusi Ing. Gabriela Krupincová, Ph.D. požádala, aby se jednání vždy účastnila osoba 
zodpovědná za předkládaný dokument, která je schopná kompetentně zodpovědět dotazy členů 
AS. Zároveň upozornila, že přes stoupající počet absolventů středních škol, nestoupá počet 
přihlášek na FT a zároveň velký počet studentů nedokončí 1. ročník BS. Navrhuje tedy diskutovat 
podmínky přijímacího řízení, tak aby došlo ke snížení studijní neúspěšnosti. Jako konkrétní návrh 
předložila zvážení řízeného pohovoru. Děkan FT doc. Ing. Vladimír Bajzík, Ph.D. (dále jen 
děkan FT) odpověděl, že o řízeném pohovoru v rámci přijímacího řízení uvažovat nebude. 

Proděkanka uvedla, že po ukončeném 6. semestrálním týdnu probíhá kontrola, která studenty 1. 
ročníku BS, kteří na studium nedocházejí včas odhalí. Dále zmínila, že je obecně malý zájem o 
technické obory mezi uchazeči v rámci celé ČR. FT podporuje jak technickou, tak uměleckou větev 
studia na FT a sleduje zájem uchazečů o inzerci nabízeného studia na facebooku. 
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Předložený dokument byl schválen aklamací přítomnými členy AS FT TUL.  
(7 hlasů PRO, 1 hlas SE ZDŽEL HLASOVÁNÍ) 

 

3. Různé 

• Pokračování diskuse k podpoře zájmu o studium na FT. Děkan FT a proděkanka objasnili, že 
v rámci VŠ jsou stanoveny limity (fixované z roku 2017) přijatých studentů. Je možné přijmout 
maximálně o cca 20 % studentů více, ale na druhou stranu při nízkém počtu přijatých studentů 
může dojít k výraznému snížení financí. Proděkanka uvedla, že výrazný vliv na rozhodnutí 
studovat na vybrané škole mají sociální sítě, dny otevřených dveří a odborné pořady týkající 
se problematiky daného oboru. 

Ing. Gabriela Krupincová, Ph.D. navrhuje zvážení provázání FT s klastrem CLUTEX – Klastr 
Technické textilie, z.s. v otázce propagace textilních oborů z důvodu generační obměny 
odborníků v praxi. 

• Děkan FT informoval AS na průběh řešení problému nevhodného verbálního vyjadřování 
jednoho z členů akademické obce FT (dále jen dotčená osoba), který byl diskutován na 
předchozím zasedání AS FT. Děkan FT dotčenou osobu oslovil a tlumočil ji uvedené výhrady 
k nevhodnému vyjadřování. Dotčená osoba přislíbila nápravu. 

• Děkan FT dále informoval o blížící se možnosti schválení institucionální akreditace a tím 
nutnosti přípravy studijního programu. Uvedl, že plánuje vytvořit nový studijní program 
zaměřený na problematiku udržitelnosti. Bc. Ondřej Ludín navrhuje v tomto směru zvážit 
spolupráci s univerzitami zaměřenými na zemědělství vzhledem k problematice získávání 
přírodních vláken s ohledem na jejich zvyšující se oblíbenost. Členové AS v diskuzi obecně 
vyzdvihují nutnost mezioborové spolupráce. 

 

 
 
 
V Liberci dne 25. 10. 2023  Ing. Jiří Chaloupek, Ph.D.  
Zapsala: Ing. Petra Komárková, Ph.D.  předseda AS FT TUL  
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